
 
 
 
 
 
 

Till Umeå kommunfullmäktige, 2024-02-15 

Interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande Moa Brydsten (S). 

Hur ser kommunens beredskap ut för när friskolor läggs ner? 

Sverige är idag det enda landet i världen där skolan bedrivs på en marknad. Den marknaden 

fungerar väldigt dåligt av en lång rad orsaker och nu har vi ett tillfälle att belysa ett av 

problemen. Skillnaden mellan friskolornas och de kommunala skolornas uppdrag. Kommunen 

måste alltid se till att alla barn som bor där får den undervisning de har rätt till. Friskolor är fria 

att lämna när det inte längre är lönsamt.  

AcadeMedia, Sveriges största friskolekoncern, beslutade till exempel förra året att stänga ner 

Vittraskolan i Malmö på grund av elevbrist. Drygt 228 elever och 40 anställda drabbades. 

Malmös kommunala skolor tog emot. 

Nu är det Umeås tur. I Västerbottens Kuriren kunde vi sent på kvällen den 30 januari läsa om 

en plötslig nedläggning av en grundskola i Umeå kommun. Det visade sig handla om att Pops 

Academy, en del av AcadeMedia, hade beslutat sig för att lägga ned sin verksamhet i Umeå 

med start nästa hösttermin. Den yttersta konsekvensen av det beslutet är att 68 elever inte vet 

var de kommer att gå i skolan nästa år. Vi har fått veta att kommunen har kapacitet att ta emot 

dem den här gången men frågor som naturligt följer blir,   

Fråga/Frågor:  

1. Hur ser kommunens beredskap ut om andra friskolor väljer att lägga ned? 

 

2. Vad kommer de ekonomiska konsekvenserna av den här nedläggningen att vara? 

 

Tobias Holmbom 
Vänsterpartiet   


